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Wydanie opinii dla projektu budżetu na przyszły rok i dla Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

Krakowa oraz dla zmian w uchwale nr XXIII/507/19 w sprawie Regulaminu określającego niektóre zasady

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i placówkach prowadzonych przez

Gminę Miejską Kraków – tym m.in. zajmowali się radni z Komisji Edukacji.

Środki zaplanowane na 2023 r. związane z realizacją zadań oświatowych to 2 mld 182 mln 608

tys. 581 zł. Gmina Miejska Kraków w roku szkolnym 2022/2023 prowadzi 427 szkół i placówek

zorganizowanych w 317 jednostkach organizacyjnych, a dotuje 476 szkoły i placówki

prowadzone przez jednostki fizyczne lub prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego.

W placówkach prowadzonych przez GMK jest 12 tys. 460 i pół etatów nauczycielskich oraz 4 tys.

329 pracowników niepedagogicznych. W szkołach samorządowych w obecnym roku szkolnym

uczy się 104 tys. 675 uczniów, a w szkołach niesamorządowych – 55 tys. 213 uczniów. 

- W przyszłym roku planowana jest m.in.: przebudowa Samorządowego Przedszkola nr 38,

rozbudowa Szkoły Podstawowej nr 67, rozbudowa Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 15,

rozbudowa i przebudowa Szkoły Podstawowej nr 54 wraz z budynkiem Samorządowego

Przedszkola nr 133, rozbudowa Szkoły Podstawowej nr 62, adaptacja poddasza w V Liceum

Ogólnokształcącym, adaptacja strychu w MDK przy ul. Na Wrzosach 22, budowa zespołu

szkolno-przedszkolnego w rejonie Łęgu – wyliczała Magdalena Węgrocka-Szwalec, zastępca

Dyrektora Wydziału Edukacji. Radny Edward Porębski pytał, co się stało, że w projekcie budżetu

oraz w WPF-ie nie ma modernizacji Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 9. – Sąsiedzi inwestycji

związanej z Zespołem Szkolno-Przedszkolnym nr 9 odwołali się od pozwolenia na budowę,

czekamy na rozstrzygnięcie Wojewody, cała dokumentacja jest gotowa – odpowiadała Beata

Tracka-Samborska, dyrektor Miejskiego Centrum Obsługi Oświaty.

Radni wydali pozytywną opinię dla projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta Krakowa na rok

2023 (druk nr 3087) oraz Wieloletniej Prognozy Finansowa Miasta Krakowa (druk nr 3088)  - w

zakresie merytorycznego działania Komisji.

Pozytywną opinię Komisji otrzymały też projekty uchwał w sprawie: zaopiniowania projektu

uchwały w sprawie zamiaru wyłączenia z Zespołu Szkół Specjalnych nr 11 w Krakowie, al.

Dygasińskiego 25, Przedszkola Specjalnego nr 3 i jego likwidacji (druk nr 3109); zmian w

budżecie Miasta Krakowa na rok 2022 (dot. zwiększenia planu dochodów oraz planu wydatków

w działach: 801, 853 i 921) (druk nr 3119) - w zakresie merytorycznego działania Komisji; zmian

w budżecie Miasta Krakowa na rok 2022 (dot. zmian planu dochodów w działach: 600, 801, 852,

854, 900, 921 i 926 oraz zmian planu wydatków w działach: 750, 801, 852, 854, 900, 921 i 926)

(druk nr 3120) - w zakresie merytorycznego działania Komisji; zmian w budżecie Miasta

Krakowa na rok 2022 (dot. zmian w planie wydatków w działach: 600, 750, 801, 854, 900 i 921 -

zadania dzielnic) (druk nr 3121) - w zakresie merytorycznego działania Komisji.

Radni zajęli się też opiniowaniem projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale nr XXIII/507/19

w sprawie Regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych

w przedszkolach, szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków (druk nr

3122). – Nie podoba mi się uzależnienie dodatku funkcyjnego dla dyrektora szkoły od stopnia

jego awansu zawodowego. Dyrektor powinien być dobrym i mądrym menadżerem, a to nie ma



nic wspólnego ze  stopniem awansu jako nauczyciela – mówiła radna Teodozja Maliszewska. Z

kolei radna Agata Tatara, Przewodnicząca Komisji dodawała, że druk procedowany jest w trybie

prezydenckim, w ostatniej chwili, a o tym, że na mocy ustawy wprowadzona ma zostać funkcja

mentora (opiekun początkującego nauczyciela – przyp. redakcji) wiadomo było już od września.

Nie było też spotkań w tej sprawie z Komisją Edukacji. – Być może dodatek ten powinien być

liczony na podstawie stawki bazowej nie uzależnionej od awansu zawodowego – dodawała

radna Tatara. – Propozycja zmian w regulaminie powstała rok temu, na wniosek samych

dyrektorów szkół. Ustawy, które są podstawą do zmian w regulaminie weszły w życie 1 września

2022 r., wtedy dopiero mogliśmy rozpocząć rozmowy ze związkami zawodowymi – tłumaczyła

Anna Korfel-Jasińska, zastępca Prezydenta Miasta Krakowa. Radni wydali pozytywną opinię dla

projektu uchwały według druku nr 3122 wraz z poprawką Komisji.  – Radni powinni mieć więcej

czasu na pracę nad tym projektem uchwały – podsumowała dyskusję  radna Agata Tatara.

Radni przyjęli też harmonogram posiedzeń Komisji na 2023 rok.
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